
Bestyrelsesmøde Balleskolen  
 

Dato & tid: 5. maj 2025 17.00-19.30 

Sted: Pyramiden 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: Inaluk Lynge (pt. fraværende), Troels Lomholt, Ulrik Skousbøll Christensen, Marie 

Furbo Carlsen, Rikke Nørgaard Steen, Carsten Ørum Skytt, Martin K. Mollerup. Susanne Gade Clausen 

indkaldt ind til videre i Inaluks fravær. 

Suppleanter: Susanne Gade Clausen, Maibritt Mardahl 

Medarbejderrepræsentant: John Togsverd og Jeppe Bjerre Petersen 

Elevrepræsentanter: Sara og Hanna 8. årgang (deltager frem til 18.30) 

Ledelsen: Morten Lomborg, Vibeke Brokholm Rod og Susanne Kilian 

Sekretariat: Vibeke Brokholm Rod 

Afbud: Maibritt Mardahl 

Dagsorden og referat:  

0. Åbent punkt (10m): Åbent bestyrelsesformand- og skolelederkontor. Årsberetning ligger på skolens 

hjemmeside. 

Der er ikke kommet tilbagemeldinger på deltagelse i åbent bestyrelsesformand- og skolelederkontor 

 

1. Introduktion, herunder godkendelse af dagsorden (5m) 

Rammesætning af mødet v. Carsten 

Ingen kommentarer 

 

2. Skoleudviklingssamtale (15m) 

Sagsfremstilling: Vibeke, Susanne, Morten og Carsten skal til den årlige skoleudviklingssamtale med 

Skoleafdelingen. Samtalen er udskudt til juni eller august. Vi præsenterer hovedlinjerne i det, vi forventer 

kommer ud af drøftelserne. Herefter dialog i skolebestyrelsen. 

I dette skoleår er der arbejdet intenst med læseindsatsen og mellemformen på skolen. Begge indsatser er 

beskrevet i aftalenotatet, som ligger på skolens hjemmeside. 

Derudover er der arbejdet med vision og strategi i hele organisationen, hvilket vil være et fortsat arbejde i 

kommende skoleår også. 

Alle tre punkter er et fortsat arbejde/fokuspunkt i skoleåret 25/26, dog har skolebiblioteket fået flere midler til 

udskolingen for at styrke læselysten i udskolingen i kommende skoleår. 

 

3. Arbejdet med principper – princip for Balleskolemodellen (30m) 

Bilag udsendt. Vi drøfter kort første skitse til princip, der erstatter det nuværende fra 2024. Herefter drøfter ad 

hoc-udvalget videre, drøftelser i MED og i ledelsesteamet, princip klar til vedtagelse på juni-mødet. 

Drøftelse ift. øvrige principper (jf. sidste SB) tages, hvis der er tid og udskydes ellers til juni-mødet. 



Input fra bestyrelsen til ad-hoc udvalget som skal arbejde med princip for Balleskolemodellen: 

- Eksempler på hvordan der laves holddeling i hverdagen 

- Hel årgange samlet og et stort årgangsfællesskab 

- En opmærksomhed på, hvordan der kommunikeres til forældre vedr. progressionen fra indskolingen og op i 

udskolingen i forhold til arrangementer på årgangene. Det fylder i forældrekredsene 

- Vigtigt vi fortæller, det vi gør i praksis – det skal stemme med virkeligheden 

- Kan man lave en idébank til årgangsrådene? 

- Forældreråd? Hvad er det på Balleskolen, og hvad forventer vi os? Hvordan ser det ud i indskolingen, 

mellemtrinnet og i udskolingen? 

- Venskabsklasser beskrives 

- Arbejdet med elevinddragelse 

Ad-hoc udvalget indkaldes til møde inden næste skolebestyrelsesmøde i juni. Der kigges på det ”gamle” princip, så 

vi får de rigtige overskrifter med. 

Vi er opmærksomme på at skoleplanen og princippet skal supplere hinanden og ikke gentagelser 

Der er et ønske fra bestyrelsen om, at ledelsen kommer med en oversigt over principperne, og hvilke der skal 

opdateres? 

Princip for klassedannelse blev der arbejdet med sidste år. Det skal opdateres og tilpasses virkeligheden.  

 

4. Nyt fra…  Orientering (20m) 

• Ledelsen 

Status på udeområder: 

Der skal bygges tre mindre multibaner ude foran hallen i samarbejde med Aktiv Frikvarter, som vi 

stadig afventer byggetilladelse på. Byggetilladelsen afventer en lydmåling, som der er blevet rykket for 

flere gange. Håbet er, at banerne bliver bygget i starten af efteråret 25. 

Der er lavet ansøgning til Villumfonden i forhold til at forbedre udeområderne. Dette får vi svar på i 

august 25. 

Elevtal: 

Uændret fra sidste møde 

Status på vikardækning: 

Vi fortsætter med ordningen frem til sommerferien. Udfordringen er lige nu, at der ikke er vikarer til 

rådighed. Mange studerende kan først starte til august. 

Status på skoleårets planlægning: 

Fagfordelingen er på plads og der arbejdes lige nu med skemalægningen 

Nyt fra arbejdstilsynet: 

Intet nyt fra sidste møde 

• Bestyrelsen:  

Stort dialogforum i DSFU 5.5 (Carsten, Morten (afbud), elevrådsformænd): 

Dejligt at Balleskolens elevråd var med på mødet. Der var ikke mange skoler, som havde deres 

elevrødder med til mødet. 

Teamet på aftenens møde var ”Trivsel”. Et medlem fra trivselskommissionen holdt oplæg på mødet. 

Skolebestyrelsen har fået udleveret den korte version af trivselskommissionens afrapportering.  



• Elevråd:  

Møderne foregår ved at alle huse giver en status. Derefter kan Jane og Morten have noget på 

dagsordenen, som skal drøftes i forhold til skolens vision 

Bagerumsmarkedspenge 

Socializer: Alle huse er informeret om socializer og der bliver drøftet det på elevrådsmøderne. 

Bankoaften: Det gik rigtig godt. Der var ikke så mange med i år som sidste år, da det faldt sammen 

med andre aktiviteter i fritidsklubberne. Men aftenen gik godt, og de der var med, var glade og 

engagerede. Elevrådet havde været ude og finde sponsorer, som havde givet præmier til aftenen. 

 

5. Pause, kaffe og snacks (10m) 

 

6. Forslag om ændring af SFO’ens åbningstid om fredagen (15m) 

Sagsfremstilling: Opsamling af data viser, at der aldrig er børn i SFO fredag mellem 16.30-17.00. Ved at 

ændre lukketiden om fredagen vil man kunne bruge de frigivne pædagogressourcer, hvor der er børn. Susanne 

motiverer punktet. Vi ser sammen på data over fremmødet, som præsenteres på selve mødet. 

Beslutningen er godkendt af skolebestyrelsen pr. dags dato. Tiden bruges ikke til at ændre på pædagogernes 

ansættelsesgrad, men blot for at udnytte ressourcerne klogt og på børnene. 

Beslutningen træder i kraft pr. 1. august 2025 

 

7. Udtalelse til kommunalt budget (15m) 

Sagsfremstilling: Mail rundsendt fra Carsten, input og opsamling, herefter formidler formandskabet videre til 

politisk udvalg  

Carsten har modtaget input og laver et udkast 7.5.25 som han sender til den øvrige bestyrelse med kort frisk, 

da der er deadline 8.5.25 

 

8. Økonomi 2025: Kort økonomiopfølgning med ledelsens tanker ift. ekstrabevilling (15m) 

Sagsfremstilling: Byrådet besluttede i marts at skoler med lavest elevtildeling skulle have fordelt 7mio mellem 

sig. Det endte ved en deling mellem 8 skoler, hvor vi var i blandt. Ekstrabevillingen på 1,15mio er en 

engangsbevilling til ”mærkbart løft”. Vi kan derfor ikke regne med en varig budgetforøgelse, selvom der følger 

lovning om at ”se på tildelingsmodellen”.  

Balleskolen stod forinden med et underskud på budgettet og derfor havde vi arbejdet med at være 1 ansat færre 

næste skoleår i skoledelen samt at reducere udgifterne til vikardækning. Vi ønsker på baggrund af 

ekstrabevillingen at forlænge to tidsbegrænsede ansættelser, da vi blandt andet ser ud til at få et 

barselsvikariat. Herudover har vi fået en opsigelse fra en lærer, der flytter til en anden del af landet. Den 

stilling besætter vi også. På den måde skal vi ikke reducere i antallet af ansatte og kan beholde to dygtige 

tidsbegrænset ansatte lærere. Vi ønsker at bringe vikarbudgettet op på niveau med de omkringliggende skoler, 

hvilket vil være en relativt stor forøgelse af det nuværende forbrug. Samtidig ser vi ind i et voksende elevtal, 

måske kan vi allerede ansætte ekstra personale næste sommer. Ovenstående løsning skaber stabilitet og giver 

mulighed for at lave en ekstra indsats omkring løft af de mest udfordrede i indskolingen, samtidig med, at 

Egelundens indsats forskydes, så mellemformen næste år dækker 4.-7. årgang. Samlet set vil vi forøge 

forbruget på løn, således at vi forventer, at budget ’25 lander på omkring -0,4mio for skoledelen og 0,0mio for 

fritidsdelen (samlet inkl. overførsel fra ’24 et plus på omkring 0,2mio). I budgettet er naturligvis indregnet 

investering i udeområder for 0,9mio (forsamlingshusbevilling plus afsatte midler fra eget budget). 



 

Hovedlinjerne er:  

1) vi er påpasselige jf. strategien og ansætter derfor ikke fast, før vi har en varig bevilling. Dette er clearet af 

med relevante parter, herunder kommune og lærerforening, så der ikke opstår en situation som i ’22.  

2) Vi har samme antal ansatte i kommende skoleår og 1 færre klasser, dermed får vi reelt flere hænder. Dette 

bruger vi til at styrke mellemformsindsatser, tolærerordning, vejledningsindsatser, vikardækning, mm.  

 

Skolebestyrelsen bakker op om skoleledelsens budgetmæssige prioriteringer. Et enkelt medlem af 

skolebestyrelsen ønsker ekstra materiale og tilslutter sig ikke skoleledelsens budgetmæssige prioriteringer. 

Samme bestyrelsesmedlem udtaler bekymring om, hvorvidt dette vil medføre afskedigelse på sigt. 

 

9. Årshjul påbegyndes (10m) 

Sagsfremstilling: Centrale datoer kendes ikke endnu, og derfor kan vi ikke fastsætte datoer for næste års SB-

møder endnu – og derfor heller ikke for elevrådsmøder, der lægges forlods SB-møderne. Næste SB-valg er 

foråret 2026, hvor alle medlemmer er på valg. Er der temaer, som allerede nu er vigtige for vores arbejde næste 

skoleår? Punktet kan evt. udskydes til juni-mødet 

Udsættes til næste skolebestyrelsesmøde 

 

10. Eventuelt (5m) 

Kort info om lokalt valgfag i kommende skoleår 

Muligt samarbejde med Skægkærskolen  

Lokalt valgfag på kommende 8. og 9. årgang 

8. og 9. årgang har valgfag sammen 

 

Punkter til næste møde 


